
TRAINING  9

Professional Experience Structure & Content in 
Becoming a Specialist Metrologist
B.N. Guzanov1, Russian State Vocational Pedagogical University (RSVPU), Prof. Dr. (Tech.), guzanov_bn@mail.ru 
A.D. Kolyasnikova2, 3, Ural Works of Civil Aviation, RSVPU, kolyasnikovaad@mail.ru
1 Head of Department, Ekaterinburg, Russia. ORCID: 0000-0001-5698-0018
2 Chief of Metrological Examination Bureau, Ekaterinburg, Russia
3 Applicant for PhD Degree, Ekaterinburg, Russia. ORCID: 0009-0006-7242-6475 

Citation: Guzanov B.N., Kolyasnikova A.D. Professional Experience Structure & Content in Becoming a Specialist Metrologist, Kompetentnost’ / Competency (Russia), 2024, no. 5, 
pp. 3–9. DOI: 10.24412/1993‑8780‑2024‑5-03-09

The article reveals the concept of professional experience of an expert metrologist, 
the role and stages of his formation in the structure of professional competence of a 
specialist. It shows necessity of formation and development of professional experience 
of expert metrologist for successful solution of professional tasks through realization of 
additional professional training.
The authors believe that it is very important that professional experience is a dynamic 
structure that changes in the process of carrying out a specific professional activity, 
capable of self-development under the influence of various conditions in which this 
activity is carried out, that is, it has a synergistic character.
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Измерительные сигналы
Учебное пособие. — М.: АСМС, 2023

Приводятся свойства и особенности всех видов измерительных сигналов, включая сигналы 
аналитической химии и космические гравитационные, используемые для решения широкого 
круга современных метрологических задач. Особое внимание уделено гармоническому сигна‑
лу — базовой функции ряда Фурье. Рассмотрено понятие спектра сигнала и полосы занимае‑
мых частот при различных видах модуляции электрических сигналов.
Учебное пособие может быть полезно широкому кругу специалистов-метрологов, занимаю‑
щихся практическими измерениями и построением измерительных схем.
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